
U s n e s e n í
ze 69. zasedání Rady Astronomického ústavu AV ČR, v. v. i.  

konaného dne 24. 9. 2018 v Ondřejově

1) Rada hlasováním per rollam ukončeným dne 25. 6. 2018 schválila návrh projektu 
"X-IFU elektronika ... Athena"(navrhovatel J. Svoboda).

2) Rada hlasováním per rollam ukončeným dne 26. 6. 2018 schválila oba návrhy 
projektů do soutěže GAČR-EXPRO:

1) Meteory (navrhovatel J. Borovička)

2) Planety (navrhovatel P. Kabáth).

3) Rada hlasováním per rollam ukončeným dne 13. 9. 2018 schválila aktualizovaná 
znění smluv s MFF UK a PřF MU o spolupráci při vědeckých pozorováních s 
Dánským 1.54m dalekohledem na Evropské jižní observatoři.

4) Rada hlasováním per rollam ukončeným dne 20. 9. 2018  schválila pravidla atestací
pro rok 2018.

5) Rada tajným hlasováním per rollam ukončeným dne 21. 9. 2018 schválila nominaci
prof. Ivana Hubeného na udělení Medaile Ernsta Macha.

6) Rada hlasováním per rollam ukončeným 24. 9. 2018 schválila zbudování (opravu) a
uložení žulové dlažby od příjezdové cesty k ASU a k truhlárně za cenu 1 220 000
Kč.

7) Rada hlasováním per  rollam ukončeným 24.  9.  2018 schválila  návrh ředitele  na
složení  atestační  komise  pro  doplňkové  („malé“)  atestace  a  konkurz  v
Astronomickém ústavu AV ČR, v. v. i. (ASU) plánované na  1. 11. 2018  v tomto
složení:

 
Interní členové ASU: 
1. RNDr. Jiří Borovička, CSc. – předseda Atestační komise (Rada pracoviště ASU, zástupce
ředitele ASU) 
2. RNDr. Michal Dovčiak, Ph.D. (zástupce ředitele ASU) 
3. Prof. RNDr. Marian Karlický, DrSc. (ASU) 
4. Prof. RNDr. Vladimír Karas, DrSc. (ředitel ASU) 
5. RNDr. Michal Sobotka, DSc. (vedoucí oddělení sluneční fyziky) 
6. RNDr. Pavel Spurný, CSc. (vedoucí oddělení meziplanetární hmoty) 
7. RNDr. Miroslav Šlechta, Ph.D. (vedoucí oddělení stelární fyziky) 
8. Mgr. Richard Wünsch, Ph.D. (vedoucí oddělení GPS) 

Náhradníci: 
Doc. RNDr. Petr Hadrava, DrSc.  
Prof. RNDr. Petr Heinzel, DrSc.  
Prof. RNDr. Jan Palouš, DrSc. 



  
Externí členové: 
1. Doc. RNDr. Oldřich Semerák, DSc. (MFF UK Praha) 
2. Prof. RNDr. Zdeněk Stuchlík, CSc. (FPF SU Opava) 
3. Doc. RNDr. Marek Wolf, CSc. (AÚ UK Praha) 

Náhradníci: 
Prof. RNDr. Jiří Horáček, DrSc. (MFF UK Praha) 
Prof. Jiří Krtička, Ph.D. (MU Brno) 
Doc. RNDr. Gabriel Török, Ph.D. (FPF SU Opava) 
Prof. RNDr. David Vokrouhlický, DrSc. (AÚ UK Praha)

8) Rada ASU se jednáním per rollam uzavřeným dne 17. září 2018 seznámila se závěry 
výběrové komise ASU a doporučuje odeslat následující žádosti o podporu v rámci "Programu 
podpory perspektivních lidských zdrojů – mzdová podpora postdoktorandů na pracovištích 
AV ČR" (PPLZ). Jedná se o kandidáty, kteří včas dodali požadované materiály (včetně 
doporučujících dopisů) a prokázali perspektivnost svého projektu v rámci ASU.

a) V kategorii 1 - doporučuje k přijetí:

Mgr. Vlastimil Vojáček, Ph.D.

b) V kategorii 2 - doporučuje podmíněně:

Tek Prasad Adhikari, Ph.D.
Gunnel Bahaddinova, Ph.D.
Galina Motorina, Ph.D.

Rada zároveň pověřuje ředitele určením pořadí pro jednání komise programu PPLZ na AV 
ČR.

Rada se ztotožňuje s názorem výběrové komise, která konstatuje „Členové komise se shodli v
názoru, že nečekaně aktualizovaná směrnice bohužel razantním způsobem snižuje dosavadní 
velmi dobré vlastnosti programu PPLZ zejména vůči možnosti přijetí perspektivních 
zahraničních pracovníků v počáteční fázi jejich kariéry, což byla zásadní myšlenka při 
založení programu před pěti roky.“ 

9) Rada považuje projekt HARMONI.CZ za nedostatečně formulovaný a připravený, z tohoto
důvodu zatím nehlasovala o schválení projektu, ale je připravena konzultovat a posoudit 
doplněné podklady do konce října 2018. Rada požaduje, aby tým projektu řešil zajištění 
spolupráce v rámci ČR (především MU a UK). Rada se domnívá, že by měla být posílena 
vědecká motivace a vědecká část projektu, včetně detailnějšího zpracování předpokládaného 
využití přístroje.

10) Rada v tajném hlasování jednomyslně doporučila návrh na Prémii na Lumina quaeruntur -
projekt Výzkum systémů kompaktních objektů s novými misemi ESA: LISA a Athena (řešitel 
Georgies Loukes-Gerakopoulos). 



11) Rada souhlasí s podáním projektu Hardwarový příspěvek k čínské rentgenové misi eXTP 
do PRODEXu (řešitel J. Svoboda, poskytovatel ESA).

12) Rada schválila Střednědobý program výzkumné činnosti na období 2018–2023.

13) Rada předběžně souhlasí s umístěním a testováním dvou dalekohledů CTA v areálu 
observatoře v Ondřejově. 

14) Rada souhlasí se zahájením jednání o vstupu ASU do konsorcia CTA jak jeho plný člen 
(full member). 

15) Rada schválila tuto změnu v pravidlech pro čerpání Sociálního fondu s účinností od 
1. října 2018:

Současné znění:

c) jazykové kurzy navštěvované zaměstnancem do výše 50% ceny, max. 2.000 Kč,-/rok. V 
případě účasti v jazykovém kurzu organizovaném ústavem na pracovišti hradí ústav ze 
sociálního fondu plnou výši kurzovného.

Nově navržené znění:

c) jazykové kurzy navštěvované zaměstnancem do výše 50% ceny, max. 2.000 Kč,-/rok. V 
případě účasti v jazykovém kurzu organizovaném ústavem na pracovišti nebo Kabinetem 
studia jazyků na AV ČR hradí ústav ze sociálního fondu plnou výši kurzovného. 
Souběžně lze hradit účast nejvýše ve dvou kurzech.

Bruno Jungwiert, předseda Rady AsÚ

Zapsal:  Pavel Suchan


